
گروه سینما و تلویزیون -»مت ریوز« کارگردان فیلم جدید »بتمن« به جزئیاتی درباره این فیلم در دست ساخت اشاره کرد و 
گفت: بتمن در این فیلم از تصویر آرمانی فاصله گرفته و ناکامی ها، شکست و وجه درهم شکسته خود را آشکار می کند.

به گزارش پایگاه اطلاع رســانی هالیــوود ریپورترز، مت ریوز فیلمنامه نویس و فیلمســاز آمریکایی که کارگردانی فیلم بتمن 
)۲۰۲۱( را برعهده دارد روز شنبه در پنل اختصاصی مراسم مجازی دی سی فن دام اولین تیزر این فیلم را منتشر کرد و به طرفداران 

نوید اثری متفاوت را داد.
ریوز تصریح کرد ماجراهای بتمن )۲۰۲۱( دو ســال پس از آغاز ماموریت این شــخصیت 
برای مبارزه با جرم و جنایت در شهر گاتهام اتفاق می افتد و بیننده با بتمنی روبه رو می شود که 
اشــتباه می کند، شکســت می خورد و در کشمکش با ناکامی های خود رشد کرده و قهرمانانه 

رفتار می کند.
به گفته این کارگردان که به ســاخت فیلم های کلاورفیلد )۲۰۰۸( و طلوع ســیاره 
میمون ها )۲۰۱۴( شــناخته می شــود، بتمن )۲۰۲۱( یک نســخه واقع بینانه تر از 
شخصیت و افسانه بتمن است. بتمن جدید آن شخصیت آرمانی که در دیگر آثار 
نشــان داده می شود، نیست؛ درهم شکسته است و با سایه درونش روبه رو 
می شود. فرآیندی که ریوز امید دارد به مخاطب اجازه دهد نوع جدیدی 

از همدردی با بروس وین در نقاب بتمن را تجربه کند.
این کارگردان ۵۴ ســاله آمریکایی با اشــاره به 
دیگر جزئیات پروژه ســینمایی جدید خود گفت: 
شــخصیت بروس وین )رابرت پتینسون( در این 
فیلم در طول تحقیقات خود درباره یک سری قتل، 
به این ســوال برمی خورد که خانــواده خودش تا چه اندازه در 
فســادی که شهر گاتهام را فراگرفته نقش داشتند. در ماجرای این 
قتل ها، به برخی از ضدقهرمان های نام آشــنای دنیای بتمن از جمله 
سلینا کایل )زوئی کراویتز( و آزوالد کابلپات )کالین فارل( اشاره می شود. 
پل دانو نیز نقش ورژنی کاملا متفاوت از شخصیت ریدلر را بازی خواهد کرد.
ریوز همچنین در پاســخ به این ســوال که در ســاخت فیلم بتمن از 
چــه منابعی الهام گرفته، به رمان گرافیکــی Batman: Ego از داروین 
کوک و فیلم هایی چون محله چینی ها، ارتباط فرانسوی و راننده تاکسی 

اشاره کرد.
بتمن اول اکتبر ۲۰۲۱ روی پرده می رود.

گروه سینما و تلویزیون -فرهاد آئیش در برنامه رادیویی منصور ضابطیان از همبازی شدن با همسرش در یک مجموعه تلویزیونی 
خبر داد.

فرهاد آئیش بازیگر تئاتر و تلویزیون که مهمان برنامه »پنجشنبه جمعه« رادیو ایران بود، در گفتگوی تلفنی با منصور ضابطیان گفت: 
سر یک مجموعه تلویزیونی هستم و با خانم طهماسبی نقش یک زوج را بازی می کنیم که صبح ها یک طور و عصرها طور دیگری هستند 

که نمی توانم شــرح بیشتری از جزئیات آن بدهم.وی در پاسخ به این پرسش که 
تا به حال شده است در شرایطی گیر کنید که هیچ پولی برای فردایتان نداشته 
باشید، اظهار کرد: بله. موقعی که جوان و در آمریکا دانشجو بودم گرسنه بودم 
و دفعه چندمی بود که از دوستم پول قرض می کردم و دیگر رویم نشد، روز 
بعدش قرار بود از دانشگاه حقوق بگیرم چون مدیر لابراتوار عکاسی بودم. دو 
بار به یک ســوپرمارکت رفتم و وانمود کردم دارم خرید می کنم. کلی خرید 

در ســبد چیدم و در همان حین بسته بادامی برداشتم و خوردم و بعد 
یک شیشه شیر کوچک باز کردم و خوردم. بعد همه خریدها را ول 
کردم و رفتم. گرسنه بودم و مجبور شدم دست به دزدی بزنم!آئیش 
در ادامه درباره اینکه تا به حال با فرد دیگری اشتباه گرفته شده است 
یا خیر، تصریح کرد: چند وقت پیش یک آقایی من را ســوار کرد و 
گفت خیلی شبیه این هنرپیشه فرهاد آئیش هستی. رویم نشد بگویم 
خودش هستم. گفت خیلی هم آدم اهل حالی است ما گاهی جمعه ها 
با هم می رویم کله پاچه می خوریم. بعد گفت شما خودش هستی من 

شما را با آتیلا پسیانی اشتباه گرفتم! این بازیگر تئاتر در پاسخ به اینکه تا به 
حال به این فکر کرده اید که اگر فیلسوف بودید زندگی تان چطور می شد، 
بیان کرد: چون نقش ســقراط را ۴ دوره در تئاتر بازی کردم، با ســقراط 
آشنایی دارم. از اول که در جوانی سراغ فیلسوف های مختلف می رفتیم 
من سراغ سقراط رفتم و این شانس را داشتم که تجربه کنم و تحقیقات 
گسترده ای داشته باشم و بعد در نقش او روی صحنه پابرهنه بازی کردم. 

خــودم را در دوران یونان قدیم تصور کردم و خیلی با او هم ذات پنداری 
کردم. او مشــکلات اقتصادی و اجتماعی داشت و در نهایت جام شوکران 

را با عشق نوشید.
آئیش در پایان گفت: نیچه را هم دوســت دارم ولی فکر می کنم زندگی 

خیلی غم انگیزی داشته است و دلم نمی خواهد جای او باشم.

روایتفرهادآئیشازدزدیدرآمریکا!»بتمن«ازتصویرآرمانیخودفاصلهمیگیرد

گروه سینما و تلویزیون -  فیلم سینمایی ملی گرایانه »هشتصد« در گیشه چین 
با استقبال خوبی روبرو شده و تا کنون فروش چشمگیری را به ثبت رسانده است.

طبق اطلاعات جدیدی که از گیشه چین منتشر شده است فیلم سینمایی »هشتصد« 
تا روز شنبه از نخستین نمایش در حدود ۸۸ میلیون دلار فروش داشته که تا امروز به ۹۵ 
میلیون دلار رسیده است. این میزان فروش از زمان بازگشایی سینما های چین در تاریخ 

۲۰ ژوئیه بیشترین فروش برای یک فیلم تازه اکران محسوب می شود.
در حالی که ســینما ها در این کشــور برای رعایت فاصله اجتماعی تنها مجاز به 
استفاده ۵۰ درصد از ظرفیت خود هستند، فیلم سینمایی »هشتصد« در گیشه روز جمعه 
۱۸.۵ میلیون دلار فروش بلیت داشته است. بررسی ها نشان می دهد که در نهایت فیلم 
به فروش ۲۸۶ میلیون دلاری خواهد رسید. این فیلم سینمایی به کارگردانی گوان هو، 
داستان دفاع چینی ها از یک انبار در دهه ۱۹۳۰ در شانگ های را روایت می کند. دهه ای 
که کشور چین مورد حمله ژاپنی ها قرار گرفته بود. این فیلم ملی گرایانه قرار بود تابستان 
گذشــته در ســینما ها اکران شود، اما به دلایلی مثل سانسور اکران آن در جشنواره فیلم 

شانگهای  عقب افتاد. نسخه اکران شده ۱۳ دقیقه از نسخه اصلی کوتاه تر شده است.
واکنش اغلب مخاطبان به این فیلم سینمایی مثبت بوده است و از سوی سینمارو ها 
و منتقدان این کشور امتیاز خوبی را دریافت کرده است. این فیلم سینمایی قرار است به 
زبان انگلیسی نیز در بازار های آمریکای شمالی، استرالیا و نیوزیلند در تاریخ ۲۸ آگوست 
اکران شود.این فیلم سینمایی هفته آینده با فیلم سینمایی »زنان کوچک« در گیشه رقابت 
خواهد کرد. روز چهارم سپتامبر هم فیلم سینمایی »تلقین« به کارگردانی کریستوفر نولان 

در این کشور به نمایش در خواهد آمد.

استقبال از فیلم »هشتصد« 
در گیشه چین

سینما و تلویزیون 8
فیلمبردار »کوپال« مطرح کرد:

»گورکن« ساختار و تکنیک کارگردانی 
حرفه ای تری دارد

گــروه ســینما و تلویزیون- فیلم 
ســینمایی »گورکن« دومیــن تجربه بلند 
سینمایی کاظم ملایی پس از »کوپال« است 
که تهیه کنندگی آن را ســینا سعیدیان انجام 
داده اســت به این بهانه بــا مجید گرجیان 
مدیر فیلمبرداری »گورکن« گفت و گویی 
درمورد این تجربه کاری داشتیم که در ادامه 

می خوانید.
چــه  »گورکــن«  فیلمنامــه 
ویژگی هایی داشت که همکاری در آن 

را پذیرفتید؟
بــرای من همیشــه فیلمنامه و قصه 
فیلم هایی که کار می کنم ملاک اصلی است 
و از آنجایی که خیلی قبل تر از اینکه فیلمنامه 
»گورکن« به این شــکل که در فیلم می بینیم 
درآید، به عنوان دوســت و فیلمبردار فیلم 
قبلــی کاظم ملایی )کوپــال(، فیلمنامه را 
خوانده بودم و از پیکره اصلی داستان خوشم 
آمده بود و می دانســتم که با قصه و فضایی 
متفاوت از فیلم هایی که تا آن موقع کار کرده 

بودم مواجه خواهم شد، در نتیجه وقتی که 
فیلمبرداری »گورکن« را به من پیشنهاد 
دادند با کمال میل پذیرفتم. فیلمنامه 
»گورکن« قصه ای دارد که تا انتها 
مخاطــب را رها نمی کند و او را 
به فکر وا می دارد و اصطلاحا از 
آن دست فیلم هایی ا ست که 
وقتی در سینما تمام می شود، 
تازه شــروع خواهد شد و به 
عنوان مخاطب نمی توانی آن 
را نادیده فــرض کنی و این 
شکل از ســینما همیشه برای 

من ستودنی بوده و هست.
چقــدر قصــه و متن 

فیلمنامه در تصویرسازی 
و نورپردازی و رنگ آمیزی 

به شما ایده داده است؟

وقتی که هر فیلمبرداری فیلمنامه ای را 
می خواند و با فضای کلی کار و قصه اصلی 
همراه می شــود و اعلام آمادگی و همکاری 
می کند، قطعا چندین و چند مرتبه فیلمنامه 
را مرور می کند تا بتواند با ایده و کلیت اصلی 
قصه، خــود را همراه کند که این امر باعث 
می شود او با ایده های مختلف در جلساتی 
که بــا کارگردان و مدیر هنری فیلم خواهد 
داشت حاضر شود و حتما در این جلسات 
بر اســاس گفت  وگو ها به شکل یکپارچه 
ای خواهند رســید و لحن کلی و جزئیات 
آن از دل این جلســات بیرون خواهد آمد. 
برای مثال خانه کاراکتر اصلی فیلم »گورکن«، 

شغلی که او در منزل برای خود 
علاوه بر شغل اصلی 

راه انداخته، طبقه 
اجتماعی او که روی چیدمان صحنه و رنگ 
دیوار ها و لباس و مواردی از این دست تاثیر 
می گذارد، از موارد بسیار مهمی در فیلمنامه 
»گورکــن« بــود که با 
ظرافت و دقت بسیاری 
روی آن فکر و نوشته 
شد که بر روی کار من 
به عنــوان فیلمبردار 
تاثیر بسزایی داشت 
و  ایــن یک اصل 
بســیار مهــم در 

سینماست.
قــاب  در 
بندی ها و حرکات دوربین 
چقدر با کارگــردان تعامل و 
مشــورت داشته اید؟ آیا قبل از 
شــروع فیلمبرداری دکوپاژ و 
استوری بورد مشخصی وجود 

داشت؟
ما دکوپاژ دقیقی داشتیم که قبل از 
شروع هر صحنه یا سکانس تمام قاب ها 
و حرکات دوربین که کم هم نبودند را 
قبل از شــروع فیلمبرداری آن جلسه با 

هم مرور می کردیم کــه خطایی اگر بود را 
به حداقل برسانیم. کار در فیلمی که بخش 
زیادی از قصه اش در یک لوکیشن می گذرد، 
می تواند بــرای همه گروه ها از جمله گروه 
فیلمبرداری تکراری و گاهی خســته کننده 
باشد. این امریست قطعی مگر اینکه هم قصه 
پر از افت و خیز باشد و هم کارگردان برای 
تقطیع پلان ها و روایت داستان به استراتژی 

درستی رسیده باشد که خوشبختانه کاظم به 
عنوان کارگردان پروژه به این مهم دست پیدا 
کــرده بود بطوریکه در هیج کجای فیلم، ما 

شاهد دکوپاژ و قابی تکراری نیستیم.
فضــای  علیرغــم  فیلــم 
اجتماعــی اش، از لحــاظ بصری و 
روایی ســاختار متفاوتــی دارد. به 
نظر شما فیلمبرداری »گورکن« چه 

ویژگی های بارزی دارد؟
همانطور که درمورد فیلمنامه توضیح 
دادم، مــن بار ها فیلمنامه ای را که دوســت 
دارم می خوانــم که این امر باعث می شــود 
روزنه های بیشــتری روی من از لایه های 
زیریــن فیلمنامه باز شــود و بعد از گفت 
و گوهــای مکــرر با نویســنده فیلمنامه و 
کارگردان انگار که این من هســتم که دارم 

فیلم را می ســازم و به هیــچ وجه خودم را 
از کارگــردان و فیلم دور نمی بینم. درمورد 
ویژگی های فیلمبرداری می توانم به این مورد 
اشــاره کنم که من تمام تلاشــم را کردم که 
فیلمبرداری از فیلم بیرون نزند و اصطلاحا 
درشت نباشد و برای نورپردازی هم به این 
نتیجه رسیدیم که نورهای طبیعی را تقویت 
کنیم که امیدوارم رضایت بخش شده باشد 

که این کار هم به شــدت سخت و مستلزم 
صبر و شکیبایی  است.

به عنوان مدیر فیلمبرداری در 
طول کار با چــه چالش هایی مواجه 

بوده اید؟
در روایــت فیلمنامــه »گورکــن« 
زمان نقش بســیار مهم و حساســی دارد به 
گونــه ای که بخش اصلی روایت داســتان 
از ظهر تا پاســی از شــب شــکل می گیرد 
و ما با شــخصیت اصلی لحظه به لحظه تا 
انتهای فیلم پیش می رویم. زمانی که در یک 
لوکیشن واحد و در زمان های مختلف یک 
روزه در فیلمنامــه کار می کنی، ایجاد حس 
تغییر زمان و پرداخت ریتمِ نوری مناسب هر 
سکانس کاریست بسیار مشکل. این موضوع 
از چالش هــای بزرگ من در فیلم »گورکن« 
بود که البته امیدوارم از این مجال موفق بیرون 

آمده باشم.
شــما در فیلم اول کاظم ملایی 
)کوپال( هــم به عنــوان فیلمبردار 
حضور داشتید. »گورکن« و »کوپال« 

چه تفاوت ها یا شباهت هایی دارند؟
فیلم های »کوپال« و »گورکن« هر دو پر 
از دقت نظر، شخصیت پردازی دقیق، کاراکتر 
محور و پر از جذابیت های بصری هســتند 
که هر کــدام به نوبه خود قابل تامل و برای 
مخاطب لذت بخش هستند. شخصیت هایی 
که روایتگر زندگی انسان کنونی هستند، با 
همه دغدغه هایی که با آن ها دســت و پنجه 
نرم می کنند و مخاطب در انتهای هر دو فیلم 
بــا او همذات پنداری کرده و گویی خود را 
جایــش قرار می دهد و از اینجاســت که با 
اتمام فیلم تازه قصه شروع شده و کلیت فیلم 
و شــخصیت ها، مخاطب را رها نمی کنند. 
عــلاوه بر این جهان تصویری و فرم هر دو 
فیلــم »کوپال« و »گورکن« به نوبه خود پر از 
شیطنت هایی ا ست که مختص نگاه ریزبین 

و دقیق کاظم ملایی به سینماست.
خیلی از آثار شما جزو فیلم های 
شــاخص گروه هنروتجربه است، 
از نظــر فیلمبرداری چه تفاوتی بین 
»گورکن« با کار های قبلی شما وجود 

دارد؟
تمام تلاش من به عنوان فیلمبردار این 
اســت که تا آنجا که در توانم باشد کارهایم 
شبیه هم نباشند و به اصطلاح خودم را تکرار 
نکنم که خوشــبختانه اگر این را بر شانس 
من بگذارید، تا کنون اینچنین بوده اســت. 
تفاوت های فیلمبرداری »گورکن« با دیگر 
کارهای من مشــهود است چرا که از اولین 
فیلم بلندم »گس« تاکنون نزدیک به ۱۰ سال 
می گذرد و طبیعتا تجربه بنده و تیم من حتما 
بیشتر شده و همچنین استفاده از ابزار به روز 
هم در به تصویر کشــیدن قصه ها نه تنها به 
من بلکه به یاری همه دوستان فیلمبردار در 

سینما آمده است.
به نظر شما »گورکن« در نمایش 
عمومی و حضور در جشنواره های 
خارجی چقدر با اقبال روبرو خواهد 

شد؟
قطعــا داشــتن فیلمنامــه خوب و 
کارگــردان دقیق و کاربلــد و تیم اجرایی 
هوشمند و ابزار به روز و کارآمد می تواند در 
به ثمر رسیدن فیلمی با مختصات سینمایی 
و درجه یک موثر باشــد. بــه نظر من فیلم 
»گورکــن« مانند فیلم »کوپال« می تواند هم 
مورد استقبال مخاطب قرار بگیرد و هم نظر 
جشنواره ها را به خودش جلب کند، چرا که 
هم از فیلمنامه ای خوب و اجرایی از هر نظر 
حرفه ای و به اندازه برخوردار است که اصلا 
شبیه به فیلم دوم کارگردان نیست و می تواند 
فیلم چندم یک کارگردان محســوب شود. 
من به اتفاق های عالی برای فیلم ســینمایی 

»گورکن« امید دارم.

گروه سینما و تلویزیون-یک منتقد 
انگلیســی در یادداشتی درباره فیلم »آوا« به 
کارگردانی »صدف فروغی« می نویسد: در 
خود زندگینامه جذاب آوا درباره دختری که 
در تهران بزرگ می شود، سرکشی و عصیان 
یک نوجوان به یک بحران خانوادگی تمام 
عیار تبدیل می شود. در ادامه نقد وندی آید 
در روزنامه گاردین آمده اســت: آوا )ماهور 
جباری( به عنوان یک موسیقیدان بااستعداد و 
یک دانش آموز کوشا، با دختران نوجوان هم 
سن و سالش در کره زمین علایق مشترکی 

دارد: ماجرادرســت کردن، شایعه پراکنی و 
پسرها. اما واکنش افراطی مادرش به یک بی 
احتیاطی جزئی از ســوی آوا، به بالاگرفتن 
تنش ها در خانه و مدرسه منجر می شود. آوا 
هم از آن دخترها نیســت که در مواجهه با 
مخالفت، ابرو بالا انداختن و هشدار درباره 
بی آبرویی، عقب نشینی کند. آید می افزاید: 
آوا به عنوان اولین فیلم بلند داستانی صدف 
فروغی نویســنده و کارگــردان ایرانی از 
برداشــت های بلند و همپوشانی دیالوگ ها 
برای آوردن نشــاط و انــرژی تازه به روی 

پرده نمایش اســتفاده می کند. در ابتدا وقتی 
والدین آوا درباره او صحبت می کنند، وی در 
حاشیه داستان است. درست مثل بازیگری 
که منتظر است نوبت حضورش روی سن 
فراهم شــود، چیزی که خیلــی زود اتفاق 
می افتد. این دختر نوجوان تحت تاثیر حال 

و هوای دوره نوجوانی است. 
به نوشته این منتقد با تجربه انگلیسی، 
شــتاب صفر تا صد مصیبت و ملودرام در 
این فیلم و گرایشــی کــه آوا و مادرش به 
خودتخریبــی و خودزنی از خود نشــان 

می دهند، کمی گیج کننده و آزاردهنده است. 
اما یک اصالت احساســی چون اسمی که 
روی یک نیمکت کنده شــده باشد، در دل 

این فیلم وجود دارد. 
 آوا فیلمی به نویسندگی و کارگردانی 
صدف فروغی و بازی ماهور جباری، وحید 
آقاپــور، پرنیان اختری، ســارا علی مرادی، 
هومن هورسان، بهار نوحیان، لیلی رشیدی 
و شایســته سجادی است که در سال ۲۰۱۷ 

منتشر شد.  
این فیلم که محصول مشــترک ایران، 

کانادا و قطر است، توانست در جشنواره هایی 
از جملــه چهل و دومین دوره جشــنواره 

بین المللی فیلم تورنتو و ششمین دوره جایزه 
هنرهای تصویری کانادا جوایزی کسب کند.

گروه ســینما و تلویزیون-پروانه 
نمایش فیلم »دوزیســت« در حالی صادر 
شد که سازندگان فیلم در تلاش برای اکران 
آبان ماه در سینماهای سراسر کشور هستند.

پروانه نمایش فیلم سینمایی »دوزیست« به 
کارگردانی برزو نیک نــژاد و تهیه کنندگی 
ســعید خانی چهارشنبه گذشته در سازمان 

ســینمایی وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی 
صادر شــد. این مجوز در حالی صادر شده 
که ســازندگان فیلم در تــلاش برای اکران 
آبان ماه در سینماهای سراسر کشور هستند. 
در صورت روند نزولــی مبتلایان کرونا و 
مساعد شدن شرایط عمومی این فیلم یکی 
از گزینه های جدی نمایش بعد از ایام محرم 

و صفــر خواهد بود. جــواد عزتی، هادی 
حجازی فر، ستاره پسیانی، مجید نوروزی با 
معرفی الهام اخوان با حضور مانی حقیقی، 
ســعید پورصمیمی و پژمان جمشیدی تیم 
بازیگــری این فیلم اجتماعی را تشــکیل 
می دهند. از دیگر عوامل »دوزیست« می توان 
به مدیر فیلمبرداری: علیرضا برازنده، مجری 

طرح و مدیر تولید: کامران حجازی، تدوین: 
مهدی سعدی، طراح گریم: ایمان امیدواری، 
طراح صحنه: امیر حسین قدسی موسیقی: 
آرمان موسی پور، مدیر صدابرداری: مهدی 
صالح کرمانی جلوه های ویژه بصری: وحید 
قطبی زاده، سرمایه گذار: دکتر جلال تیموری 

اشاره کرد.

»آوا«؛عصیانوسرکشیدوراننوجوانی

تلاشبرایاکرانپاییزی»دوزیست«درسینماها

مجید گرجیان مدیر فیلمبرداری »گورکن« را از نظر ساختار و تکنیک کارگردانی حرفه ای و جلوتر از تجربه دوم کاظم ملایی می داند.

گروه سینما و تلویزیون- در حالی 
که به تازگی به منتقدان اجازه داده شد تا به 
صورت رسمی نقدهای »تنت« کریستوفر 
نولان را منتشــر کنند، ایــن فیلم نظرات 
مختلفی برانگیخته است.تماشای »تنت« 

برای منتقدان تجربه متفاوتی بوده است.
گای لاج منتقــد ورایتــی می گوید 
»تنت« پیش از پاندمی جهانی کووید-۱۹ 
هم داشــت به عنــوان بزرگ ترین رخداد 
سینمایی سال مطرح می شد و جدیدترین 
پروژه کریستوفر نولان توانسته بود توجه 
خیلی ها را جلب کند اما پیامدهای پاندمی 
برای این فیلم و اکران آن در چنین دورانی 
از اضطراب و بی نظمی، آن را حتی جالب تر 
کرده است.او می نویسد: اما این در عین حال 
فقط یک فیلم هم هست: فیلمی بزرگ، زیبا 
و به شدت لذت بخش که برای مخاطبانی 
که مدت هاســت نیازمند یک منظره فرار 
باشکوه و ساخته شده در مقیاس آی مکس 

هستند، مسرورکننده خواهد بود.
لزلی فلپرین از هالیوود ریپورتر نقد 
خود را با اشاره به این نکته آغاز کرد که بعد 

از ماه ها تاخیر و با توجه به اینکه مخاطبان 
باید تصمیم بگیرند که در میان یک پاندمی 
می خواهند به سینماها بروند یا خیر، فشار 

زیادی درباره اکران »تنت« وجود دارد.
او این فیلم را به قرص زاناکس تشبیه 
کرد و نوشــت: »ماننــد زاناکس، این فیلم 
باعث می شود حس غوطه ور بودن بکنید، 
حیرت زده بشوید و تا حدودی منظره های 
آن شــما را آرام کنند. اما در عین حال سر 
شــما آنقدر حس می کند در ابرهاست که 
تنها راهی که دارید این است که آرام بمانید 
و ســعی کنید ذهن تان را مانند یک بالن که 
توســط امواج دریایی و هــوای داغ تکان 
می خورد، این سو و آن سو ببرید.« جسیکا 
کلنگ منتقد نیویــورک تایمز فیلم جدید 
نولان را »برداشــت زمان شکن او از جیمز 
بانــد« خواند و گفت الان دنیا دنبال فیلمی 
می گــردد که بتواند ناجی باشــد و »تنت« 
همین فیلم است. او به این نکته اشاره کرد 

که این نخســتین بار هم نیست و نولان با 
غول هایی از جمله »تلقین«، »میان ستاره ای« 
و »دانکرک« گیشه های تابستانی را نجات 
داده و سه گانه »شوالیه سیاه« او هم شراکت 
بین برادران وارنر و دی سی را نجات داد. او 
نوشت: »این فیلم به طور غیرقابل انکاری 
لذت بخش است، اما عظمتش فقط نمایانگر 
شــکنندگی خوش ذهن بودن ظاهری اش 
است. نولان با فاصله بسیار زیاد کارگردان 
اصلی فیلم هایی اســت کــه نبوغ بصری 
خیره کننده را با رضایت آرامش بخش یک 
ســودوکو مخلوط می کند. در پس زمینه 
این برند خودخلق شده در زمینه سرگرمی 
هوشمندانه، »تنت« با تمام انتظارها جور در 
می آیــد، غیر از این انتظار که باید بتواند از 
تمام انتظارات فراتر برود. دایره وار بودن این 
بحث را ببخشید: یکی از اثرات جانبی تماشا 
کردن حرکت دایره وار بدون توقف »تنت« 
است.« نیکولاس باربر از بی بی سی گفت 

تماشا کردن »تنت« مثل این می ماند که چند 
بلاکباستر را همزمان تماشا کرده باشید. او 
نوشــت که »این فیلم زیر بار تمام خطوط 
داستانی و مفاهیمی که داخل آن گنجانده 
شــده له می شود« و اضافه کرد که این فیلم 
عملا »یک فیلم جیمز باند است که فقط در 

نیم ساعت آخر خود »بازگشت 
بــه آینده ۲« و »لبه فردا« را هم 
چپانده است.« کاترین شوارد 
از گاردین هم نظر مثبتی راجع 
به »تنت« نولان نداشــت و 
نوشت: »این فیلمی نیست 
که ارزش شجاعت روانی 
رفتن بــه پرده بزرگ برای 
تماشا را داشته باشد، مهم 
نیست چقدر هم این کار 
امن باشــد. حتی مطمئن 
نیستم که بعد از پنج سال، 
این فیلم ارزشش را داشته 
باشد که بخواهید شب بیدار 
بمانید تا آن را از تلویزیون 

تماشا کنید«.

نظرمنتقداندرباره»تنت«

 بــه نظر من فیلــم »گورکن« مانند فیلــم »کوپال« می توانــد هم مورد 
اســتقبال مخاطب قــرار بگیرد و هــم نظر جشــنواره ها را به خودش 
جلــب کنــد، چرا کــه هــم از فیلمنامه ای خــوب و اجرایــی از هر نظر 
حرفــه ای و بــه اندازه برخوردار اســت که اصلا شــبیه بــه فیلم دوم 
کارگردان نیســت و می تواند فیلم چندم یک کارگردان محســوب شود.

گروه ســینما و تلویزیون -  فیلم کوتاه »ناطق« نخســتین تجربه کارگردانی 
مهرشــاد رنجبر به بخش مسابقه دانشــجویی هجدهمین دوره جشنواره بین المللی 

تیرانا کشور آلبانی راه یافت.
این فیلم اولین تجربه  مهرشاد رنجبر به تهیه کنندگی مژگان رایگان و رضا فتح 
اللهی پور، در اولین حضور بین المللی خود در بخش مسابقه دانشجویی هجدهمین 
جشنواره بین المللی تیرانا حضور می یابد. مریم نورافکن و عباس جلال لو بازیگران 
این فیلم کوتاه هســتند و در خلاصه داســتان فیلم آمده است: پیرزن، برای سال های 
متمادی از شــوهر پیر خود مراقبت کرده اســت اما یک اتفاق، نظم زندگی اش را بر 
هم می زند! جشنواره تیرانا از جشنواره های مورد تایید آکادمی اسکار است که برنده 

بهترین فیلم کوتاه- انیمیشنِ این جشنواره به آکادمی اسکار معرفی می شود.
 SAA فیلم های دانشجویی که در دو سال اخیر در سه جشنواره از جشنواره های
حضور داشــته باشند، واجد شرایط اسکار دانشــجویی خواهند بود. این جشنواره، 
یکی از جشنواره های شاخه دانشجویی آکادمی اسکار )SAAs( به حساب می آید. 
جشنواره بین المللی تیرانا امسال به دلیل شرایط همه گیری کووید۱۹ بصورت آنلاین 
و در تاریخ ۱۹-۲۵ سپتامبر )۲۹ شهریور تا ۴ مهر( در شهر تیرانا کشور آلبانی برگزار 

خواهد شد.پخش بین المللی این فیلم بر عهده  مجید محمددوست است.
ســایر عوامل فیلم کوتاه ناطق عبارتند از: دســتیار کارگردان: امیر پیرصالحی، 
منشی صحنه: صفورا برسان، مشاور کارگردان: شاهد پیوند، مدیر فیلمبرداری: هاشم 
مرادی، دســتیاران فیلمبردار: سعید کرمی، ســجاد کریمی، ابوالفضل صومی، حامد 
عبدالهــی، تدوین: صادق رضانیا،صداگذار: محمد مهدی جواهری زاده، صدابردار: 
میثم حســنلو، موسیقی: آریان خسروی، اصلاح رنگ: مهران دوستی، طراح صحنه: 

قاسم غیاثوند، گریم: مژگان رایگان و مدیر تولید: رضا شرافتی.

گروه ســینما و تلویزیون -  جواد نوروزبیگی تهیه کننده فیلم سینمایی »بدون 
همه چیز« به کارگردانی محسن قرایی درباره اخبار منتشر شده مبنی بر جدایی شهاب 

حسینی و علی مصفا از این پروژه توضیحاتی ارائه کرد.
جواد نوروزبیگی تهیه کننده فیلم ســینمایی »بدون همــه چیز« به کارگردانی 
محســن قرایی که این روزها در حال فیلمبرداری است درباره خبرهای منتشر شده 
مبنی بر جدایی چند بازیگر از این فیلم بیان کرد: علی مصفا پیش از ســال جدید از 
پروژه جدا شــده بود و این جدایی مربوط به حالا نیســت، یعنی درست تر این است 
که او اصلًا در پروژه حضور نداشــت.وی توضیح داد: وقتی پیش از اتمام ســال ۹۸ 
ماجــرای کرونا پیش آمد، علی مصفــا در همان مرحله مذاکرات اولیه از پروژه جدا 
شد. ضمن اینکه با تغییر برنامه تولید ما، برنامه ریزی علی مصفا هم به هم می ریخت. 
ما برنامه ریزی  داشتیم که می خواستیم طبق آن عمل کنیم اما با آغاز همه گیری کرونا 

برنامه ما دچار تغییر شــد و فیلمبرداری عقب افتــاد، به همین دلایل و برای لزوم 
رعایت قرنطینه توسط ایشان، پیش از سال از گروه ما جدا شدند. ما تا آن زمان با ۲ 
بازیگر قرارداد بسته بودیم که یکی از آن ها آقای مصفا بود. این تهیه کننده درباره 
دلایل جدایی شهاب حسینی و شرایط همکاری اش با این پروژه هم توضیح داد: 

شهاب حسینی چندی پیش با توافق کامل از پروژه جدا شد. یعنی هر دو این 
عزیزان با توافق از پروژه انصراف دادند. آقای حســینی در شــروع کار 
حضور داشــت و در چند سکانس بازی هم کرد اما در ادامه از پروژه 
انصراف داد و آقای هادی حجازی فر جایگزین ایشان در پروژه شد.
نوروزبیگــی در پایــان اظهار کرد: ما ایــن روزها با رعایت 
پروتکل های بهداشتی و گرفتن تست های مختلف از بازیگران در 
حال کار هستیم و فیلمبرداری »بدون همه چیز« همچنان ادامه دارد.

فیلم کوتاه »ناطق«، در جشنواره 
تیرانا آلبانی پذیرفته شد

جواد نوروزبیگی مطرح کرد؛

جدایی شهاب حسینی از »بدون همه 
چیز« توافقی بود
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